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Protokół Nr XLIII/18 
SESJI RADY GMINY DĄBRÓWNO 

z dnia 30 stycznia 2018 roku 
 
 

1. Otwarcie nastąpiło o godz. 1300, zamknięcie o godz.1615. 

Na posiedzeniu podjęto 7 uchwał od Nr XLIII/250/18 do Nr XLIII/256/18. 

Zaproszenie stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
 
 

W posiedzeniu udział wzięli: 

1. Radni wg listy obecności – załącznik nr 2 

2. Sołtysi wg listy obecności – załącznik nr 3 

3. Piotr Zwaliński – Wójt Gminy Dąbrówno 

4. Grażyna Halkiewicz – Sekretarz Gminy Dąbrówno 

5. Joanna Żarczyńska – Skarbnik Gminy Dąbrówno 

6. Marcin Ignatowski – Radca Prawny 

7. Agnieszka Gąsiorowska – Przewodnicząca Gminnego Zespołu Interdyscyplinarnego 

w Dąbrównie 

8. Jarosław Bakunowicz – Dyrektor PKS Ostróda Sp. z o.o. 

9. Arkadiusz Jakimowicz – Prezes Elbląskiego Stowarzyszenia Wspierania Inicjatyw 

Pozarządowych 

10. Stanisław Łasica – Przedstawiciel Stowarzyszenia Straż Ochrony Przyrody i Praw 

Zwierząt 

11. Aldona Nowakowska – Przedstawiciel Stowarzyszenia Straż Ochrony Przyrody      

i Praw Zwierząt 

 
 

Ad. 2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodniczący Rady Pan Andrzej Krzemiński powitał zebranych, odczytał 

proponowany porządek obrad. W posiedzeniu uczestniczyło 14 Radnych na 15 osobowy  

skład Rady, w związku z czym obrady były prawomocne. 
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Przewodniczący Rady poinformował, ze Wójt Gminy Dąbrówno Pan Piotr Zwaliński 

złożył wniosek o wycofanie z porządku obrad uchwały dot. zmiany regulaminu określającego 

wysokość stawek i szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków: za wysługę 

lat, motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy oraz szczegółowe warunki obliczania i 

wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw. 

Sekretarz Gminy Pani Grażyna Halkiewicz wyjaśniła, że do uchwalenia uchwały 

wymagana jest opiniowana ZNP. Opinii nie udało się uzyskać, ponieważ Prezes ZNP o/w 

Dąbrównie zrezygnował z funkcji. 

Przewodniczący Rady Gminy Dąbrówno poddał wniosek pod głosowanie. 

Głosowanie: 

za – 14 głosów 

przeciw – 0 głosów 

wstrzymujących się – 0 głosów 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie. 
 

Następnie Przewodniczący Rady Pan Andrzej Krzemiński złożył wniosek powołując 

się na zapis w Statucie Gminy Dąbrówno mówiący o tym, że nie ma potrzeby odczytywania 

uchwał, które zostały dostarczone Radnym we wcześniejszym terminie. 

Zarządził głosowanie w sprawie nieodczytywania uchwał. 

Głosowanie: 

za – 14 głosów 

przeciw – 0 głosów 

wstrzymujących się – 0 głosów 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie. 
 

Kontynuując Przewodniczący złożył wniosek o oddanie głosów w  pierwszej 

kolejności na początku obrad zaproszonym gościom: Panu Jarosławowi Bakunowicz – 

Dyrektorowi PKS Ostróda oraz Panu Arkadiuszowi Jakimowicz – Prezesowi Elbląskiego 

Stowarzyszenia Wspierania Inicjatyw Pozarządowych i zarządził głosowanie. 

Głosowanie: 

za – 14 głosów 

przeciw – 0 głosów 

wstrzymujących się – 0 głosów 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie. 
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Przewodniczący Rady Gminy Dąbrówno oddał głos Przewodniczącemu Oświaty Panu 

Piotrowi Sztymelskiemu. Radny poinformował, że do Komisji Oświaty wpłynęło pismo dot. 

działalności przedsiębiorstwa PKS Ostróda świadczącego usługi dowozu dzieci do szkół na 

terenie gminy Dąbrówno. Pismo stanowi załącznik nr 4 do protokołu. W piśmie zarzucono 

brak konwojentki na trasie Jagodziny – Elgnowo, niesprawność taboru, a także dowóz dzieci 

inną trasą niż tą, która wynika z umowy. 

Pan Jarosław Bakunowicz- Dyrektor PKS Ostróda ustosunkował się do uchybień 

zarzucanych firmie. Zobowiązał się do zapewnienia konwojentki na trasie Jagodziny – 

Elgnowo. Odpowiadał na zadawane pytania. 

Następnie Przewodniczący oddał głos Prezesowi Elbląskiego Stowarzyszenia 

Wspierania Inicjatyw Pozarządowych- Panu Arkadiuszowi Jakimowicz. 

Pan Prezes zachęcał Radnych i mieszkańców do utworzenia spółdzielni socjalnych na 

terenie Gminy Dąbrówno, które przyczyniłyby się do poprawy jakości życia mieszkańców. 

Dodał, że Jego Stowarzyszenie pozyskuje dofinansowania ze środków UE na podejmowanie 

inicjatyw utworzenia spółdzielni socjalnych. 

 
Ad. 3a) w sprawie zmiany uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dąbrówno 

na lata 2018 – 2030. 

Skarbnik Gminy Pani Joanna Żarczyńska omówiła zmiany w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Gminy Dąbrówno na lata 2018 – 2030. Objaśnienia stanowią załącznik nr 5 do 

protokołu. 

W związku z brakiem pytań Przewodniczący zarządził głosowanie. 

Głosowanie: 

za – 14 głosów 

przeciw – 0 głosów 

wstrzymujących się – 0 głosów 

Uchwała Nr XLIII/250/18 została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 6 do 

protokołu. 

 
Ad. 3b) w sprawie zmian w budżecie Gminy Dąbrówno na 2018r. 

Pani Skarbnik  przedstawiła  projekt  uchwały  informując  o  zmianach  dokonanych  

w budżecie gminy na rok bieżący. Uzasadnienie stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
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W związku z brakiem uwag do niniejszej uchwały Przewodniczący Rady poddał ją  

pod głosowanie. 

Głosowanie: 

za – 14 głosów 

przeciw – 0 głosów 

wstrzymujących się – 0 głosów 

Uchwała Nr XLIII/251/18 została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 8 do 

protokołu. 

 
Ad. 3c) w sprawie emisji obligacji Gminy Dąbrówno oraz określenia zasad ich zbywania, 

nabywania i wykupu. 

Skarbnik Gminy Pani Joanna Żarczyńska przedstawiła założenia zawarte w projekcie 

uchwały. Poinformowała, że wyemitowane obligacje zostaną przeznaczone na sfinansowanie 

planowanego deficytu budżetu gminy oraz spłatę wcześniej zaciągniętych kredytów. 

Uzasadnienie stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały, w związku z czym Przewodniczący 

poddał ją pod głosowanie. 

Głosowanie: 

za – 13 głosów 

przeciw – 0 głosów 

wstrzymujących się – 1 głos 

Uchwała Nr XLIII/252/18 została przyjęta większością głosów i stanowi załącznik nr 10 do 

protokołu. 

 
Ad. 3d) w sprawie zmiany uchwały w sprawie powołania składów osobowych stałych 

komisji Rady Gminy Dąbrówno i określenia przedmiotu ich działania. 

Przewodniczący  Rady  Gminy  Dąbrówno  Pan  Andrzej  Krzemiński  poinformował  

o rezygnacji Radnego Pana Marka Zalewskiego z pełnienia funkcji członka Komisji Budżetu, 

Planowania,    Inicjatyw     Gospodarczych     oraz    Rolnictwa.    Przewodniczący    poprosił 

o wytypowanie kandydata wśród Radnych do składu Komisji. W związku z brakiem  

chętnych, skład Komisji został pomniejszony o jednego członka, w związku z rezygnacją 

Pana Zalewskiego. Obecnie skład Komisji Budżetu liczy 5 członków. 

W związku z powyższym uchwała nie została podjęta na obradach sesji. 
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Ad.   3e)   w   sprawie   uchwalenia   Gminnego   Programu   Przeciwdziałania Przemocy 

w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2018 – 2024. 

Przewodnicząca Gminnego Zespołu Interdyscyplinarnego w Dąbrównie Pani 

Agnieszka Gąsiorowska przedstawiła projekt uchwały. Omówiła założenia i cele powyższego 

programu. Poinformowała, że stanowi on kontynuację programu wdrożonego w roku 

poprzednim. Zwróciła uwagę na niepokojąco wzrastającą skalę zjawiska przemocy na terenie 

Gminy Dąbrówno. Przewodnicząca odpowiadała na pytania dot. procedury Niebieskie Karty   

i wdrażania programu. 

Po wyczerpaniu pytań Przewodniczący poddał uchwałę pod głosowanie. 

Głosowanie: 

za – 14 głosów 

przeciw – 0 głosów 

wstrzymujących się – 0 głosów 

Uchwała Nr XLIII/253/18 została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 11 do 

protokołu. 

 
Ad. 3e)  w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Dąbrówno. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował o spotkaniu komisji, podczas 

którego członkowie debatowali na temat nieprawidłowości w działaniach Wójta Gminy 

Dąbrówno. Poinformował, że 1 członek komisji głosował przeciw zasadności skargi, 

natomiast 4 członków komisji wstrzymało się od głosu. 

W związku z brakiem pytań, Przewodniczący Rady zarządził głosowanie, kto 

z   Państwa   Radnych   uważa,   ze   skarga   na   działalność   Wójta   Gminy   Dąbrówno jest 

bezzasadna? 

Głosowanie: 

za – 5 głosów 

przeciw – 2 głosy 

wstrzymujących się – 7 głosów 

Uchwała Nr XLIII/254/18 została przyjęta większością głosów i stanowi załącznik nr 12 do 

protokołu. 
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Ad. 3e)  w sprawie przyjęcia planu pracy rady Gminy Dąbrówno na rok 2018. 

Przewodniczący poinformował, ze plan pracy Rady Gminy Dąbrówno na rok 2018 

został przedstawiony Radnym we wcześniejszym terminie w celu zapoznania się z nimi.    

Plan pracy stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

W związku z brakiem pytań Przewodniczący odczytał treść uchwały i poddał ją pod 

głosowanie. 

Głosowanie: 

za – 14 głosów 

przeciw – 0 głosów 

wstrzymujących się –0 głosów 

Uchwała Nr XLIII/255/18 została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 14 do 

protokołu. 

 
Ad. 3e)  w sprawie przyjęcia planów pracy Komisji Rady Gminy Dąbrówno na rok 2018. 

Przewodniczący Rady poinformował, ze plany pracy Komisji Rady Gminy Dąbrówno 

na rok 2018 zostały przedstawione Radnym we wcześniejszym terminie, w celu zapoznania 

się z nimi. Plany pracy komisji stanowią załączniki od nr 15 do nr 18. 

W związku z brakiem pytań Przewodniczący zarządził głosowanie nad  

zatwierdzeniem uchwały. 

Głosowanie: 

za – 14 głosów 

przeciw – 0 głosów 

wstrzymujących się –0 głosów 

Uchwała Nr XLIII/256/18 została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 19 do 

protokołu. 

 
Przerwa 10 minut 

 
 
Ad. 4. Przyjęcie sprawozdań z pracy poszczególnych Komisji Rady Gminy Dąbrówno na 

rok 2018. 

Przewodniczący poinformował, ze sprawozdania z pracy Rady Gminy Dąbrówno za 

rok 2017 zostały przedstawione Radnym we wcześniejszym terminie. 
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Sprawozdania z pracy poszczególnych komisji zostały przyjęte jednogłośnie i stanowią 

załączniki do protokołu od nr 20 do nr 23. 

 
Ad. 5. Rozpatrzenie skargi mieszkanki Gminy Dąbrówno dot. ul. Osiedleńczej. 

Przewodniczący przytoczył Radnym procedurę rozpatrywania skarg i poinformował, 

że każdą skargę Rada będzie zapoznana i podejmie decyzję, czy skarga zostanie przekazana 

do Komisji Rewizyjnej, czy będzie od razu rozpatrywana przez Radnych podczas obrad sesji. 

Przewodniczący  poinformował,   że   Skarżąca   wystosowała   pismo   z   informacją 

o niemożności wzięcia udziału w obradach sesji. Pismo stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

Przewodniczący odczytał skargę mieszkanki Gminy Dąbrówno, nadesłaną przez Wojewodę 

Warmińsko-Mazurskiego celem rozpatrzenia i udzielenia odpowiedzi Skarżącej. 

Następnie Przewodniczący odczytał pismo Wójta Gminy Dąbrówno ustosunkowujące 

się do zarzucanych nieprawidłowości. Pismo stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 

Przewodniczący poinformował, że mieszkańcy ul. Osiedleńczej wystosowali podziękowania 

dla Pana Wójta oraz pracowników zaangażowanych w remont omawianej ulicy. 

Podziękowanie stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 

Przewodniczący zarządził głosowanie, czy Państwo Radni uważają, ze skarga dot. 

nieprawidłowości w działaniach Wójta Gminy Dąbrówno powinna zostać skierowana do 

Komisji Rewizyjnej? 

Głosowanie: 

za – 13 głosów 

przeciw – 1 głos 

wstrzymujących się –0 głosów 

Skarga została przekazana większością głosów do Komisji Rewizyjnej. 
 
 
Ad.  6.  Przyjęcie protokołu XLII Sesji Rady Gminy Dąbrówno. 

Radni nie wnieśli uwag. Przewodniczący zarządził głosowanie. 

Głosowanie: 

za – 12 głosów 

przeciw – 0 głosów 

wstrzymujących się – 2 głosy 

Protokół XLII Sesji Rady Gminy Dąbrówno został przyjęty większością głosów. 
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Ad. 7. Interpretacje i wnioski Radnych. 

Przewodniczący Rady Pan Andrzej Krzemiński złożył wniosek dot. złego stanu  ciągu 

pieszego w miejscowości Marwałd. 

Radna Joanna Kaźmierska zapytała na jakim etapie jest sprawa zmiany miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego. 

Radna Genowefa Szczepańska nawiązała do tematu ustawowego obowiązku 

utrzymania czystości przez posiadaczy psów. 

Radny Marek Zalewski zapytał, czy okna w sali gimnastycznej w Szkole Podstawowej 

w Dąbrównie zostały wymienione podczas ostatniego remontu, tj. termomodernizacji  

budynku szkoły. 

Odpowiedzi na powyższe pytania udzieli Wójt Gminy Dąbrówno natomiast wniosek 

Przewodniczącego Rady Gminy Dąbrówno zostanie przekazany do zarządcy drogi. 

 
Ad. 8. Sprawy różne. 

Przewodniczący Rady Gminy Dąbrówno odczytał kolejno: 

1. pismo z  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Olsztynie  z  dnia  23.01.2018r.  wraz 

z Uchwała Nr RIO.VIII-0120-40/18 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Olsztynie z dnia 22.01.2018r. w sprawie opinii o prawidłowości 

planowanej kwoty długu Gminy Dąbrówno na podstawie przyjętej przez jednostkę 

samorządu terytorialnego WPF na lata 2018 – 2030 oraz możliwości sfinansowania 

planowanego deficytu 2018 r. Pismo stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 

2. pismo z Warmińsko – Mazurskiego Urzędu Wojewódzkiego w Olsztynie z dnia 

11.01.2018r. w sprawie wskazania naruszonych  norm oraz sposobu ich  naruszenia    

w przedłożonych przez Wójta Gminy Dąbrówno  taryfach  za zbiorowe zaopatrzenie  

w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków na terenie Gminy Dąbrówno na okres od 

dnia 01.01.2018r. do dnia 31.12.2018r. Pismo stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 

3. pismo z dnia 18.01.2018r. będące odpowiedzią na w/w pismo Wojewody   Warmińsko 

– Mazurskiego w Olsztynie. Odpowiedź stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 

4. pismo ze Stowarzyszenia Straż Ochrony Przyrody i Praw Zwierząt z dnia 23.01.2018r. 

w sprawie zwiększenia środków na realizację „Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi i zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Dąbrówno”. 

Pismo stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 
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5. pismo z Towarzystwa Obrony Praw Zwierząt w Ostródzie w sprawie niezatwierdzenia 

wielkości środków finansowych na realizację „Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi i zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Dąbrówno”. 

Pismo stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 

 
Przewodniczący oddał głos Przedstawicielowi Stowarzyszenia Straż Ochrony 

Przyrody i Praw Zwierząt. Przedstawiciel zwrócił uwagę na wzrastający problem 

bezdomności psów na terenie Gminy Dąbrówno. Poinformował, że środki na realizację 

wspomnianego programu są niewystarczające. Zaproponował wprowadzenia podatku od 

posiadania psa. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu Radna Pani Joanna Kaźmierska poinformowała, że 

w tej sprawie odbyło się posiedzenie Komisji Budżetu, podczas którego zaproponowano 

wprowadzenie podatku od posiadania psów, który w Gminie Dąbrówno był podjęty uchwałą 

w 1991 roku. Z doświadczenia nie przyniósł on zakładanych rezultatów. Zaproponowano 

również, aby pieniądze na realizację programu opieki nad zwierzętami pozyskać z funduszów 

sołeckich w wysokości ok 1% - 3% środków funduszu. 

Mieszkaniec  Elgnowa  zwrócił  się  do  Wójta  Gminy  Dąbrówno  z  pytaniem     dot. 

remontu drogi w Elgnowie, prowadzącej do Jego posesji. 

Pan Wójt poinformował, że na omawianą drogę zostały przeznaczone duże nakłady 

finansowe, a droga nadal jest w złym stanie technicznym. Poprosił Komisję Budownictwa 

oraz Komisję Budżetu o przeanalizowanie wielkości środków finansowych przeznaczonych 

na ten odcinek drogi. 

Radny Pan Marek Zalewski poinformował, że drogę należy doprowadzić do stanu 

używalności  mimo dużych nakładów finansowych przeznaczonych na ten odcinek drogi. 

Sołtys Elgnowa zwróciła uwagę, że dopóki nie zostanie zrobione odwodnienie, droga 

cały czas będzie wymagała nakładów finansowych. 

Mieszkaniec poprosił o nawiezie gruzu na omawiany odcinek drogi. 

Sołtys Okrągłego zwrócił się z prośbą o wystąpienie do Zarządu Dróg Powiatowych   

w Ostródzie w sprawie naprawy drogi powiatowej w Okrągłym ze względu na jej zły stan 

techniczny. 

Przedstawiciel Stowarzyszenia Straż Ochrony Przyrody i Praw Zwierząt, w związku 

ze zmianą w 2018 roku przepisów Ustawy Prawo wodne, nawiązał do odzyskania własności 

wód i korzyści płynących z posiadania jezior położonych na terenie Gminy Dąbrówno. 
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Radny Rady Powiatu  Ostródzkiego  Pan  Andrzej  Waszczyszyn  poparł  zdanie  Pana 

Przedstawiciela i poprosił o zajęcie się tą sprawą. 

Pan Wójt poinformował, że gmina ok. 2 lat temu, a także rok temu Dąbrowieńskie 

Stowarzyszenie Wędkarsko - Ekologiczne wystosowały pisma do instytucji w sprawie 

nieprawidłowości zarybiania jezior itp. Została przeprowadzona kontrola. Kontrola przebiegła 

pozytywnie. Nie było podstaw do odebrania dzierżawy jezior, pomimo wielu uchybień. 

Zwrócono uwagę, że warto podjąć działania zmierzające do odzyskania własności 

jezior . 

Sołtys  Elgnowa  zwróciła  uwagę  na  zły  stan   ciągów  pieszych  i  drogi      gminnej 

w miejscowości Elgnowo, a także zły stan drogi powiatowej na trasie Jagodziny – Elgnowo. 

Wójt poinformował, że prace remontowe rozpoczną się dopiero wiosną, jak warunki 

atmosferyczne na to pozwolą. 

Po  zakończonej  dyskusji  i  wyczerpaniu  porządku  obrad Przewodniczący zakończył 

posiedzenie XLIII Sesji Rady Gminy Dąbrówno. 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

Protokółowała: 
/-/ Marta Dembkowska 

 

Zatwierdził: 
PRZEWODNICZĄCY 

RADY GMINY DĄBRÓWNO 
 /-/ Andrzej Krzemiński 
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